
Prváčka Lea Hrušková z  1.A  triedy 
Základnej školy Duklianska mala v piatok 31. 
januára viacnásobný dôvod na radosť. A spolu 
s ňou aj vzácna návšteva... Nielenže Lea a jej 
brat Leo v tento deň oslavovali narodeniny, ale 
prvé polročné vysvedčenie si prevzali priamo 
z  rúk ministerky školstva, vedy, výskumu 
a športu - Martiny Lubyovej. Okrem dvojičiek 
aj všetci prváci a  deviataci tejto školy, kde 
zavítala ministerka v  sprievode primátorky 
Rudolfy Novotnej, riaditeľa školy Mariána 
Igaza, poslanca MsZ a učiteľa Miroslav Libiča, 
vedúceho odboru školstva MsÚ Michala Uhrína 
a ďalších.  Text a foto: Alena Borszéková 
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Za dva roky boli 
bánovským školákom 
odovzdávať polročné 
vysvedčenie hneď dvaja 
ministri školstva... 
Takúto „protekciu“ 
nám možno závidia aj 
omnoho väčšie mestá.... 
Od kompetentných 
z ministerského sprievodu 
sme sa v zákulisí 
dozvedeli, že sa, okrem 
iného, prišla od detí 
nabiť novou energiou. 
Obišla všetky prvácke aj 
deviatacké triedy, kde 
osobne odovzdala vysved-
čenia spolu s triednymi 
učiteľkami. Potešila sa 
z básničiek a pesničiek 
prvákov, pozdravila sa 
s kuchárkami v kuchyni, 
aj s pedagógmi i nepeda-
gógmi, ktorých stretala 
na chodbách... Snáď 
najmilší moment nastal 
v 1.C triede, keď jej prvá-
čikova darovali kresby aj 
s venovaním... A práve tie 
vyvolali na tvárach celej 
sprevádzajúcej delegácie 
úprimné úsmevy nad det-
skou bezprostrednosťou. 
Pozitívnej energie nikdy 
nie je dosť ani pre nás, 
ani pre vzácnu hostku. 
Najmä teraz, do ťažkých 
predvolebných dní...
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Hlasujte denne 
za ďalšie nové 
detské ihrisko 

Žihadielko!

Primátorka 
hodnotí 
investície prvého 
volebného roka 

Žiaci ZŠ Duklianska dostali vysvedčenie z rúk ministerky 

Modernejšie učebne pre bánovské školy
za takmer 145 tisíc eur z eurofondov

V rámci Integrovaného 
regionálneho operačného 
programu reagovalo Mesto 
Bánovce nad Bebravou 
na  výzvu na  vybudovanie 
a  zlepšenie technického 
v y b ave n i a  o d b or nýc h 
učební rôzneho druhu a zís-
kalo nenávratný finančný 
príspevok pre štyri základné 
školy. Na  ZŠ Gorazdova 
a  ZŠ Školská sa vybuduje 
moderná pr írodovedná 

biologicko – chemická 
učebňa s  laboratórnym 
pracoviskom. Nová prí-
rodovedná učebňa na  ZŠ 
Par t izá nska bude mať 
fyzikálne zameranie. Na ZŠ 
J. A. Komenského bude zria-
dená polytechnická učebňa 
s  mobilnými pracoviskami 
na obrábanie dreva, kovov, 
vŕtanie, pí lenie a  pod. 
Odborné učebne na  ZŠ 
Duklianska boli zrenovo-

vané a  vybavené didaktic-
kými prostriedkami v rámci 
komplexnej rekonštrukcie 
v roku 2012. Aktuálny pro-
jekt zahŕňa rekonštrukciu 
jestvujúcich priestorov, 
vrátane zabezpečenia bez-
bariérového vstupu, inte-

riérové vybavenie a  nákup 
didaktických pomôcok. 
Celkové oprávnené náklady 
dosahujú na ZŠ Gorazdova 
63 802,40 eur, na ZŠ Školská 
39 758,75 eur, na ZŠ Parti-
zánska 64 830,90 eur a na ZŠ 
J. A. Komenského 39 501,45 

eur. Samospráva sa podieľa 
na  f inancovaní sumou 
vo výške 5 % z  celkových 
nákladov. Ukončenie prác 
je plánované na mesiac máj 
2020. Projekt je spolu� nan-
covaný Európskou úniou.

Tlačová správa mesta

Predvolebná 
kampaň 
v Bánovských 
novinách 
a televízii

VOĽBY 2020

DO NR SR

Valentínska 
kvapka krvi 
17. februára 
v MsKS

Prváčka Lea pri preberaní vysvedčenia 
od ministerky a  triednej učiteľky Romany 
Sečanskej (uprostred)... Zľava zástupkyne 
riaditeľa Andrea Strapeková a Mária Buche-
lová, Miroslav Libič, primátorka Rudolfa 
Novotná, vpravo riaditeľ školy Marián Igaz
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Bl i ž š ie  i n for mácie 
o  podmienkach politickej 
rek lamy v  Bánovskom 
televíznom vysielaní (BTV) 
nám poskytol šéfredaktor 
Martin Tuchyňa: „BTV 
umožní politickým stranám 
kandidujúcim v parlament-
ných voľbách propagovať 
svoje politické zoskupenie 
v období od 8. do 26. feb-
ruára. V  našom vysielaní 
bude pripravený blok poli-
tická reklama. V  prípade 
záujmu ponúkame odvy-
sielanie politickej reklamy 
v  uvedených termínoch. 
Vysielacie časy sú 6:55, 8:55, 
10:55, 14:55, 16:55, 17:55, 
20:55 a 22:55 h. Kompletný 
cenník reklamy nájdete aj 
na  www.btv.sk. V  prípade 
umiestnenia polit icke j 
inzercie v Bánovských novi-

nách máte možnosť použiť 
gra� ku aj vo videotextovom 
v ys i e l aní  BT V.  C e na 
za  videotextovú politickú 
reklamu je na jeden týždeň 
34,20 eur vrátane DPH. 
Tridsaťsekundový spot poli-
tickej reklamy vieme odvy-
sielať 56 krát v týždni v cene 
78 eur vrátane DPH. Upo-
zorňujeme aj na  zákonnú 
pov innos ť  o   vo l ebne j 
kampani, v § 15 ustanovuje 
povinnosť pre každého, 
kto vedie volebnú kampaň 
podľa tohto zákona, zabez-
pečiť , aby odvysielaná 
politická reklama, predvo-
lebné prieskumy a volebné 
prieskumy verejnej mienky 
obsahovali údaje o  objed-
návateľovi a  dodávateľovi.
Zverejnené musia byť údaje 
– pri fyzickej osobe meno, 

priezvisko a  obec trvalého 
pobytu, pri právnickej osobe 
názov, sídlo a identi� kačné 
číslo organizácie. Podrobné 
informácie poskytneme aj 
na tel. č. 0905 367 579  alebo 
038/7602422.“

Posledné číslo Bánov-
ských novín pred voľbami 
vychádza 24. februára. 
Slovenská pošta sa zaručila, 
že toto predvolebné číslo 
Bánovských novín bude 
do  všetkých domácností 
v  meste a  prímestských 
častí distribuované doru-
čovateľ kami v  utorok 
a stredu 25. a 26. februára. 
Predvolebné moratórium 
platí od polnoci vo štvrtok 
27. februára. Samozrejme, 
že odporúčame politickým 
stranám aj kandidátom 
svoju predvolebnú kampaň 

prostredníctvom Bánov-
ských novín rea lizovať 
aj skôr, v  predstihu, nie 
n a   p o s le d nú  c hv í ľu . 
Posledný možný termín 
objed návk y pol it ickej 
reklamy v  Bánovských 
n o v i n á c h  j e  d á t u m 
uzávierky spomínaného 
predvolebného čísla, a  to 
je v  stredu 19. februára.
Objednávk y po  tomto 
dátume už neakceptu-
jeme. Záväzná rezervácie 
priestoru v novinách môže 
byť, samozrejme, aj skôr. 
Viac informácií poskytneme 
meilom, telefonicky alebo 
osobne v  redakcii v  Dome 
služieb na  námestí. Píšte 
na  noviny@kulturabn.sk 
alebo volajte 0948 602 422.

 Alena Borszéková, 
 šéfredaktorka

spravodajstvo, inzercia2

Predvolebná kampaň v Bánovských 
novinách a v Bánovskej televízii

K voľbám musíte mať 
platný občiansky preukaz

Ministerstvo vnútra SR v súvislosti s blížiacimi 
sa parlamentnými voľbami upozorňuje občanov, 
aby si skontrolovali platnosť svojich občianskych 
preukazov. Občan môže hlasovať výlučne s platným 
občianskym preukazom.  Hlasovať s  cestovným 
pasom totiž nie je možné ani v prípade, ak si volič 
zabudne priniesť občiansky preukaz. Pokiaľ si práve 
vybavujete nový občiansky preukaz,  MV SR vyvinie 
maximálne úsilie, aby podané žiadosti o  vydanie 
občianskeho preukazu boli v čo najkratšom čase spra-
cované a vyhotovené doklady vydané žiadateľom. Ak 
však nastane situácia, že občan nebude mať občiansky 
preukaz (napr. z  dôvodu straty alebo odcudzenia 
v deň konania volieb), môže sa vo volebnej miestnosti 
preukázať žiadosťou o jeho vydanie, prípadne potvr-
dením o občianskom preukaze tak, aby ani v týchto 
prípadoch nebola znemožnená jeho účasť na hlaso-
vaní vo voľbách.  (mvsr)

Od 1. decembra 2019 zastáva funkciu 
konateľa firmy eterna s.r.o. Ing.  Marek 
Holubek, ktorý ako sám tvrdí, pokračuje 
v  nastolenom trende, ale  chce prinášať 
aj niečo nové. „Tvrdý konkurenčný boj
vo všetkých oblastiach priemyslu tlačí 
firmy neustále napredovať a  prinášať 
inovatívne myšlienky a  metódy. Firmy 
v 21. storočí musia udržať kvalitu svojich 
ponúkaných výrobkov za akceptovateľné 
náklady, sledovať trend vývoja priemyslu 
a pružne reagovať, či identi� kovať riziká 
a de� novať preventívne opatrenia. Imple-
mentácia moderných prístupov a metód 
z automobilových � riem aj do textilného 
priemyslu je nevyhnutnosťou. Procesne 
orientovaný a zdokumentovaný prístup, 
spolu s neustálym zlepšovaním vo všetkých 

oblastiach � rmy, posúva � rmu vpred a to 
je smer, ktorým sa chce eterna s.r.o vydať. 
Nebude pritom zabúdať aj na to najpod-
statnejšie, na  ľudí. Ľudí, čo prinášajú 
„dušu“ každej jednej ušitej košeli“. 

Vedenie spoločnosti eterna s.r.o už 
stihli poctiť svojou návštevou pán Peter 
Kompalla, výkonný člen predstavenstva 
Slovensko-nemeckej obchodnej a  prie-
myselnej komory, pán Dušan Matulay, 
generálny riaditeľ sekcie hospodárskej 
spolupráce z ministerstva zahraničných 
vecí a  európskych záležitostí, a  veľvy-
slanec Slovenska v Nemecku pán Marián 
Jakubócy. Témou stretnutia bolo okrem 
iného aj duálne vzdelávanie, investície 
nemeckých � riem na Slovensko a mož-
nosti ďalšej spolupráce. 

eterna s.r.o. zmenila konateľa

Marek Holubek druhý zprava s prokuristkou Ingrid Masarykovou a s hosťami

platený článok
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Februárové zasadnutie 
mestského zastupiteľstva 

Najbližšie zasadnutie Mestského zastupiteľstva 
v Bánovciach nad Bebravou sa uskutoční v stredu 12. feb-
ruára 2020 o 14.30 hodine v spoločenskej sále MsKS na ul. J. 
Matušku. Dôležitým bodom zasadnutia bude schvaľovanie 
podmienok obchodnej verejnej súťaže na predaj pozemkov 
vo vlastníctve mesta v  katastri obce Horné Naštice. 
Na zasadnutí MsZ 30. decembra 2019 poslanci schválili 
zámer na odkúpenie zariadenia kina, tiež podmienky jeho 
kúpy budú schvaľované na najbližšom zasadnutí. Materiály 
k zasadnutiu MsZ je možné nájsť tri dni vopred i na inter-
netovej stránke mesta www.banovce.sk. 

Pri pohľade do kandidátskych listín, ktoré by už mali mať doma 
všetky domácnosti, sme našli medzi kandidátmi na posty poslancov 

Národnej rady Slovenskej republiky aj desiatich Bánovčanov. Nielen im 
ako osobám, ale najmä 25 politickým stranám, z ktorých si budú voliči 
vyberať len jednu jedinú, ponúkajú svoj priestor aj Bánovské noviny 
s počtom výtlačkov 8200 kusov a Bánovská televízia s počtom napojených 
domácností vyše štyritisíc. 
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Primátorka Rudolfa Novotná hodnotí rok 2019 z pohľadu investícií, výstavby a opráv 

Novozvolené vedenie mesta, spolu s poslancami mestského zastupiteľstva, v prvom roku svojej činnosti pokračovalo v plánovaných investíciách, 
no hlavne pripravovalo a realizovalo nové projekty, ktorými zabezpečuje rozvoj mesta a mestských častí v súlade s potrebami našich obyvateľov. 

V   m e s t e  j e  ve ľ a 
problémov, ktoré treba 
riešiť, ale mnohé sa nedajú 
odstrániť v  krátkodobom 
horizonte, ako sa niek-
torí mylne domnievajú. 
A na mnohé mesto ani nemá 
žiadny dosah. Kritizujú 
vedenie mesta, napríklad 
za zrušenie detskej pohoto-
vosti, nemocničných odde-
lení či kvôli čakaniu pred 
niektorými ambulanciami. 
Je potrebné si uvedomiť, 
že vedenie mesta skutočne 
nemá žiadnu kompetenciu 
toto ovplyvniť, pretože je 
to záležitosť ministerstva 
zdravotníct va a  nedo-
statku odborných lekárov. 
Maximálne sa ale snažíme 
rokovať s  kompetentnými 
orgánmi a v rámci možností 
byť aj nápomocní pri hľa-
daní riešení. 

Najpálčivejšími prob-
lémami sa nám tiež javia 
stavy viacerých chodníkov, 
ciest, križovatiek, nedo-
statok parkovacích miest, 
by tov, k r y t ých stojísk 
na  komunálny odpad či 
nedostatky v  niektorých 
školských zariadeniach. 

Vo volebnom roku 
2018 boli zrekonštruované 
h lav né mest ské ces t y 
a chodníky, čo bolo už veľmi 
potrebné, v  hodnote jeden 
a  pol milióna eur, kedy 
sme sa zaviazali splácať 
úver v období desať rokov, 
po  150 tisíc eur ročne. Je 
nevyhnutné v  opravách 
komunikácií pokračovať, 
ale limituje nás rozpočet. 
Môžeme použiť iba toľko 
peňazí, koľko máme v mest-
skej kase. Preto je našou 
pr ior itou systemat ick y 
získavať financie z  iných 
zdrojov, najmä MIMO 
NÁŠHO M E STSK ÉHO 
ROZPOČTU.

● V  rámci úspešných 
19 projektov sme takto 
z   m i mor o z p o č tov ýc h 
peňazí získali viac ako 
746 00 eur, naše mesto sa 
na ich realizácii podieľalo 

čiastkou približne 69  000 
eur. Uvedieme aspoň nie-
ktoré projekty, investície.

● Vy rokova ná dot ác ia 
od súčasného premiéra vlády 
SR vo výške 35 000 eur veľmi 
pomohla pri rekonštrukcii 

poškodenej odpadovej kana-
lizácie a pri výmene starých 
ne v y hov ujúc ic h  ok ien 
v  Materskej škole na  ulici 
5.aprí la. Z  prostriedkov 
mesta sme potom okrem 
iného zabezpečili výmenu 
ďalších okien v materských 
školách na ulici Radlinského 
a  J. C. Hronského, opravu 
troch vonkajších terás v MŠ 
Hollého či zakúpenie nových 
z a r iadení  pre  pot reby 
kuchýň v  MŠ Komenského 
a 9.mája. Pre MŠ v Horných 
Ozorovciach sme vybudo-
vali prípojku na  verejnú 
kanalizáciu. Z  mestského 
rozpočtu boli zakúpené tiež 
lehátka (postieľky) pre deti 
do materských škôl. 

● V  rámci výziev Úradu 
vlády SR na podporu športu 
vedenie mesta požiadalo cez 

projekty o  dotáciu 11  000 
eur na  výmenu osvetlenia 
v športovej hale a o dotáciu 
vo výške 8 000 eur na vybu-
dovanie detského ihriska 
v  našom mestskom parku. 
(Veríme, že aj tento rok 
získame hlasovaním pre 

Bánovce nad Bebravou 
detské ihrisko Žihadielko 
a umiestnime ho na sídlisko 
Sever.) V rámci revitalizácie 
parku sme zakúpili veľmi 
potrebný nový sociálny 
kontajner (toalety s  príslu-
šenstvom) v sume 9 500 eur.

● V procese schválenej pod-
pory z Ministerstva vnútra 
SR realizujeme prestavby 
DHZ (dobrovoľných hasič-
ských zborov) v Bánovciach 
nad Bebravou, mestských 
častiach Biskupice a   Dolné 
Ozorovce (celkový náklad 
122 882 eur).

● S   p o d p o r o u  N F P 
(nenávratného finančného 
príspevku) v  rámci pro-
jektu Vidieť a  byť videný 
sme vybudovali kamerový 
systém v  bytovom dome 

na ulici J. Matušku a na ulici 
K  nemocnici .  Ka mer y 
umiestňujeme aj na  byto-
vých domoch na  Parti-
zánskej ulici. Na  ulici J. 
Matušku sa v minulom roku 
zrekonštruovalo tiež hava-
rijné osvetlenie za  takmer 

9  000 eur. Osvetlenie sa 
vybudovalo tiež na  novej 
ulici v  Biskupiciach v  sume 
25 351 eur.

● Aj v  rámci projektu 
Z le pš en ie  energe t ic ke j 
hospodárnosti budovy MsÚ 
sme získali NFP (nenávratný 

finančný príspevok) 50  000 
eur na  zateplenie strechy 
a výmenu kotolne v budove 
MsÚ na Farskej ulici.

● V   r á mc i  d l ho do b o 
plánovaných opráv komu-
nikácií sme zrekonštruovali 
chodníky v  mestskej časti 
Biskupice (35 893 eur) a Malé 
Chlievany (32  095 eur). 
Ďalšie opravy chodníkov 
v meste sú plánované v tomto 
roku. 

● Na  ulici Sládkovičova sa 
rozšírili aj z  dôvodu bez-
pečnosti vjazdy k výškovým 

bytovým domom (7  567 
eur) a  na  Slatinskej ulici 
vznikla veľmi potrebná nová 
odstavná plocha s 34 parko-
vacími miestami. 

● V rámci bežných výdavkov 
základných škôl bola zre-
alizovaná oprava strechy 
na  ZŠ Duklianska (10  000 
eur), výmena okien v  ZŠ 
Školská - telocvičňa (16 500 
eur) a  v  ZUŠ D. Kardoša 
bola vymenená odpružená 
podlaha v hodnote 7 00 eur.

● S  ohľadom na  predpo-
kladaný zvýšený záujem 
stravníkov po  opatreniach 
vlády na  dotovanie obedov 
pre žiakov ZŠ v Bánovciach 
nad Bebravou základné školy 
nakúpili vybavenia a  zaria-
denia pre školské jedálne 
v  celkovej hodnote 37  100 
eur.

● V  Horných Ozorovciach 
boli v  minulom roku vybu-
dované prípojky verejných 
budov (materská škôlka 
a kabíny športového areálu) 
na  verejnú kana l izáciu 
v  sume 5  390 eur, a  tiež 
bolo opravené (dlhodobo žia-
dané) poškodené oplotenie 
parku za takmer 6 000 eur. 

● V  Bánovských novinách 
z roku 2008 sme sa dočítali, že 
v roku 2009 je naplánovaná 
dostavba nášho zimného 
štadióna. Tá sa zrealizovala 
až v  roku 2019 a  vyžiadala 
si ďalšiu, pre skolaudovanie 

stavby nevyhnutnú investíciu 
v  hodnote 466  000 eur. 
Ministerstvo financií nám 
poskytlo dotáciu na  vyba-
venie zariadenia kabín. 
Do začiatku decembra 2019 
bolo potrebné obstarať tiež 
novú elektrickú rolbu k spus-
teniu prevádzky zimného 
štadióna. 

● Na cintoríne v Bánovciach 
nad Bebravou boli osadené 
lavičky, vybudované chod-
níky, a tiež betónové základy 
pre umiestnenie kolumbária 
(10.131 eur), ktorého osadenie 
je naplánované na jar 2020. 

● Nákladom 14 982 eur sme 
vybudovali kryté stojiská 
smetných nádob na uliciach 
Lúčna a  Matice slovenskej, 
budeme pok račovať  aj 
v tomto roku.

● Takmer 10  000 eur si 
v yžiada la rekonštrukcia 
p o š k o d e n e j  s t r e c h y 
na budove pošty na sídlisku 
Dubnička. 

● V   r á mc i  pre bu d o -
vania časti priestorov ZŠ 
Gorazdova na  komunitné 
centrum mesto v roku 2019 
investovalo sumu 10  623 
eur do  komplexnej úpravy 
interiérov a  na  vybudo-
vanie sociálneho zázemia. 
Centrum plánujeme otvoriť 
v marci 2020. 

● Vedeniu mesta veľmi 
záleží na životnom prostredí. 
V  spolupráci s  viacerými 
organizáciami sme preto 
zorganizovali v  roku 2019 
viacero podujatí zamera-
ných na ochranu životného 
prostredia. Okrem toho sme 
obstarali pre domácnosti 
360 kusov kompostérov 
v hodnote 25 000 eur. A viac 
ako 9  000 eur sme použili 
na veľkú jesennú výsadbu – 
na  „Deň stromov“, kedy sa 
za  pomoci dobrovoľníkov 
vysadilo viac ako 200 kusov 
nových drevín. 

Finančné prostriedky 
z   m i mor o z p o č tov ýc h 
zdrojov získavame vďaka 

kvalitne vypracovaným 
projektom zo štrukturál-
nych fondov Európskej 
únie, alebo na  základe 
grantov a dotácií z Úradu 
vlády Slovenskej republiky, 
z  jednotlivých minister-
stiev či  fondov. Menšie 
projek t y f i na ncujeme 
s podporou Trenčianskeho 
samospráv neho k raja , 
n apr í k l a d  z ap ojen í m 
sa do  participatívneho 
(spoluúčasť ) rozpočtu 
alebo do iných grantových 
programov.

 Rudolfa Novotná
  primátorka mesta

Našou prioritou je získavať 
financie systematicky 
mimo mestského rozpočtu 

Jednou z najväčších investícií mesta v minulom roku bolo dobudovanie zimného šta-
dióna a nákup rolby... Na foto primátorka Rudolfa Novotná pri slávnostnom otvorení, 
vzácnymi hosťami boli bývalí slovenskí hokejisti, dnes funkcionári, Richard Pavlikovský 
a Richard Lintner

Otvorenie detského ihriska Žihadielko na Dubničke

S brigádnikmi na akcii Dni stromov
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Sedemnásteho januára sme 
napísali už piate pokračovanie 
školského plesu v  novodobej 
histórii. Inšpiráciu sme hľadali 
u  našich predchodcov, keďže 
plesy mali v  našej škole dlho-
ročnú tradíciu. Sme veľmi radi, 
že táto milá spoločenská udalosť 
si získava čoraz viac priaznivcov, 
o  čom svedčí stúpajúci trend 
počtu návštevníkov. Tento rok sa 
do školy prišlo zabávať 142 hostí, 

čo značí naplnenie kapacity sály. 
Vstupenky na ples sa tiež predali 
rekordne rýchlo za  necelé dva 
týždne, pričom záujem prvýkrát 
prevýšil spomínanú kapacitu 
školskej jedálne. Do tanca hrala 
skupina Zunaband, ktorá udr-
žala návštevníkov na  parkete 
až do  samého rána. O  chutné 
a bohaté menu sa postarali pani 
kuchárky zo školskej kuchyne, 
o  výzdobu a  obsluhu pedagó-

govia, žiaci a rodičia. I keď prí-
prava plesu je výlučne „domácka“, 
kvalita je takmer na profesionálnej 
úrovni, keďže sa snažíme každým 
rokom zlepšovať. Školskú akciu 
podporilo mnoho miestnych � riem 
i  podnikateľov, čím sme mohli 
návštevníkom ponúknuť bohatú 
tombolu. Je to znak, že ľuďom nie 
je školstvo, aspoň v našom meste 
„ukradnuté“, ale verejnosť sa pat-
rične zaujíma o život na školách. 

Primárnym motívom pre organi-
zovanie podujatia tohto druhu je 
prezentácia školy a  nadviazanie 
vzťahov s rodičmi a priaznivcami 
školy. Počas celého večera môžu 
návštevníci sledovať na  dvoch 
televíznych obrazovkách zábery 
zo školských žiackych aktivít, ale 
i časozberné prezentácie z moder-
nizácie interiéru školy a jej okolia. 
Sekundárnym aspektom je vyge-
nerovanie � nančného zisku, ktorý 

je vždy prevedený na  účet rady 
rodičov a použitý na modernizáciu 
a estetizáciu. 

Na  záver len dodám, že prí-
tomní hostia sa naozaj fantasticky 
zabávali, ukázali, že sa vedia tešiť 
zo života a  že Bánovčania nie sú 
takí zatrpknutí hundroši na všetko 
naokolo, ako sa to niekedy prezen-
tuje. Tešíme sa vás 15. januára 
2021, priatelia!

Andrej Kúdela

spoločnosť4

Školské plesy v ZŠ Gorazdova sú aj prezentáciou školy 

Osemnásty Reprezentačný ples poľovníkov

XVIII. Reprezentačný 
ples poľovníkov organizo-
vala Okresná organizácia 
Slovenského poľovníckeho 
zväzu v  Bánovciach 25. 
januára v priestoroch SOŠ 
strojníckej.   Ples otvorili 
členovia Klubu trubačov 
SR slávnostnými tónmi 
lesníc. Všetkých prítom-

ných pozdravil dlhoročný 
predseda Okresnej organi-
zácie SPZ  Ľubomír Rídeky. 
O  zábavu sa už tradične 
postarala osvedčená sku-
pina Akord z  Červeného 
Kameňa. Tohtoročný ples 
mal aj novinku - vo vesti-
bule až do skorých ranných 
hodín vyhrávala Ľudová 

hudba Ladislava Broďá-
niho z  Part izánskeho, 
ktorá sa s cimbalom, basou, 
harmonikou a  husľami 
postarala o  ľudovú zábavu 
a  spev. Kultúrny program 
obohatili opäť choreogra� e 
bánovského tanečného 
štúdia Muzeta. Okrem 
množstva zábavy a  tanca 

sa plesajúci tešili aj z množ-
stva poľovníckych dobrôt. 
Počas plesu sa podávala 
večera v  podobe troch 
chodov špecialít z  diviny. 
Sa mozre jmosťou bola 
i bohatá tombola a zábava 
až do rána bieleho. 

Text: G. Hollá, 
 foto: D. Kubánková

O tom, že Ples Mikroregiónu Bánovecko, teda ten bánovecký bol 
plný zábavy od samého začiatku, sme už písali. Aj to, že bledomodrá 
róba pani starostovej z  Ruskoviec veľmi pristala, ale všeobecnej 
pozornosti neušla ani odvážna bielo – ružová kombinácia mladej ženy 
s vytrénovanou postavou. Čo sme však nespomínali, bola profesionálna 
elegancia a ladnosť tanečníkov z Muzety - Jakuba Šika a jeho partnerky 
Dominiky Mališkovej pri tancovaní salsy na úvod plesu. Úprimne nás 
tešil záujem mladých o spievanie ľudoviek s heligonkou Jána Chudobu 
a basou, a neuveriteľne veľký záujem bol hneď po otvorení plesu o tom-
bolové lístky. Veď pódium sa len tak „prehýbalo“ od množstva cien...

Kto prvé tri plesy v našom meste nestihol, ešte stále má šancu! 
V sobotu 8. februára budú „plesať“ členovia Základnej organizácie 
SZZP č. 3 v MsKS, v piatok 14. februára organizuje bánovský Športový 

klub polície v  sále SOŠ strojníckej XVII. 
Reprezentačný ples polície, v  sobotu 15. 
februára sa môžete prísť vytancovať aj bez 
róby na Fašiangovú zábavu s Drienovcom, 
v  sobotu 22. februára vo Farskom dome 
kultúry bude XXV. Farský ples... (Tento 
víkend 7. februára organizujú ples aj 
gymnazisti v spolupráci so SOŠs, ale je len 
pre študentov a  učiteľov.) V  tejto sezóne 
organizátori nemali a ani nemajú problém 
naplniť kapacity, preto vám „držím palce“ 
aby sa vám vstupenky ešte ušli! Fašiangy 
končia „pochovaním basy“ 26. februára 
na Popolcovú stredu... tri dni pred voľbami. 
To však už bude iná „zábava“. 

 Text a foto: Alena Borszéková 

Do konca fašiangov v meste ešte dva plesy a dve zábavy
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Vlasta Grznárová, rod. Kučavíková *1945

Opustili nás

Do  Kultúrneho centra Ži:va sa v  piatok 7.2.
o 19.00 môžete vybrať na zaujímavé cestovanie po geo-
gra� cky najväčšej krajine sveta a to v rámci Cestova-
teľského kina: Od Moskvy po Kamčatku. Máme tu 
obdobie fašiangov, ktoré je bohaté na množstvo veselíc 
a zábav – prvou z nich je Fašiangová zábava SZZP 
č.3, ktorá sa bude konať v Mestskom kultúrnom stre-
disku v sobotu 8.2. so začiatkom o 15.00. Vstupenky 
a  informácie získate v Klube dôchodcov. V sobotu 
8.2. sa bude v Ži:ve konať koncert s názvom � e Pau 
poľskej hudobníčky Pauliny Dudek, ktorá hrá zmes 
indie rocku, elektroniky a postpunku. V stredu 12.2. 
vás pozývame do  Mestského kultúrneho strediska 
na  Mestské zastupiteľstvo so začiatkom o  14.30. 
Zasadanie je ako vždy verejne prístupne pre všetkých 
občanov.  (r)

KAM v meste

„Si ochotná prevziať zodpovednosť za všetky svoje 
rozhodnutia, následné činy a prípadné chyby?“ pýta sa 
ma hlas v mojej hlave.

„Samozrejme! Dá sa vôbec inak?“
„Áno, dá. Môžeš sa vykrúcať a vyviňovať. Môžeš 

sa obhajovať a tvrdiť, že to tak malo a muselo byť.“
„Ale ako by som mohla? Ak som naozaj urobila 

niečo zle, tak je to zjavné... nemôžem hovoriť, že 
to tak nie je, keď je jasné, že to tak je. Musím prijať 
zodpovednosť. Bude mi ľahšie. Nebudem sa zapletať 
do výhovoriek - ja nič ja muzikant - mi nepomôže, ak 
celý orchester vie, že hrám falošne!“

Prijať zodpovednosť je vlastne vnútorná očista 
každého z nás. Je to často jediná možnosť, ako zostať 
žiť v súlade sám so sebou.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nkaZuza.nka

Prosíme rodičov s trvalým pobytom v Bánovciach nad 
Bebravou, ktorým sa narodili v novom roku 2020 deti 
v susedných pôrodniciach, aby nám poskytli informácie, 
prípadne aj fotku najmenších Bánovčankov. 
Vopred veľmi pekne ďakujeme.  redakcia 

Pred 70 rokmi vznikol 
na  území nášho mesta 
Bagarov divadelný súbor. 
Poslednú informáciu máme 
o ňom z roku 1985. Za pol-
storočie svojej existencie 
preslávil bánovské divadel-
níctvo, ktorého pokračova-
teľom v 90-ych rokoch bolo 
Bánovské pokútne divadlo 
- BáPoDi.  Za k ladajúci 
členovia BDS už asi medzi 
nami nie sú, ale možno ešte 
stále sa nájdu medzi nami tí, 
čo nezabudli, aj historické 
fotky, ktoré by sme radi zve-
rejnili. Z monogra� e mesta 
z  roku 2002 v yberáme: 
„Rodný list Bagarovho diva-
delného súboru písali Milan 
Gašparík, Jozef Korbel, Jozef 
Beňo, Karol Gašparík, Jozef 
Gieci, Mikuláš Stránsky, 
Anton Černák, Ján Hájek, 
Anton Exler, Gustáv Gogora, 
Otília Jurkovičová, Emília 
Čillagová, Anežka a  Anka 
Házové, Vladimír Stránsky, 
Vojtech Krivý a  ďal ší . 
Vedením bol  poverený 
Karol Gašparík. Andrej 
Bagar prijal v súbore čestné 
predsedníctvo. Prvými hrami 
v  roku 1949 boli Jánošík, 
Básnik a  smrť, a  Testa-
ment. Prvé väčšie úspechy 
dosiahol s hrou Kozie mlieko 
v  réžii A. Ševčíka. Zlatými 
písmenami sú do  kroniky 
súboru zapísané návštevy 
Andreja Bagara, Júliusa 
Pántika a  ďalších popred-
ných umelcov. Prelomovým 
mesiacom bol september 
1955, keď súbor pod vtedajším 

Československým zväzom 
mládeže prešiel k  Závod-
nému klubu ROH Zornica. 
Pri príležitosti desiateho 
výročia súboru štatistika 
zaznamenala, že súbor pri 
cestách za  svojimi divákmi 
precestoval 9200 km a  jeho 
predstavenia videlo 71  987 

divákov... V  čase rozkvetu 
patril súbor k  ochotníckej 
špičke v  bývalom Českoslo-
vensku a  bol pravidelným 
úča stní kom ce loštátne j 
prehliadky Jiráskov Hronov, 
prezentoval sa aj v Maďarsku 
a  Juhoslávii. Zakladajúca 
ge ne rá c ia  od ch á d z a l a , 
navyše bol zrušený aj vte-
dajší ZK Zornica, nastala 
viacročná stagnácia... Zopár 

nových nadšencov ochot-
níckeho divadla prichýlili 
v  MsKS a  jeho súčasťou sa 
stali v roku 1985. Nová gene-
rácia nacvičila za 15 rokov 15 
rozprávok a 5 celovečerných 
predstavení, najmä komédie. 
Jedným z posledných úspeš-
ných bola komédia U  nás 

taká obyčaj alebo Len aby 
sme v hanbe neostali. Diva-
delní ochotníci Soňa Exle-
rová, Beáta Košíková, Jozef 
Bobuš, Ján Kácha, Stanislava 
Mikušová, spolu s  technic-
kými asistentmi Martou 
Chartvátovou a  Antonom 
Šprtkom sa snažili nad-
viazať na dlhoročné tradície 
súboru...“ Tieto informácie 
z  monograf ie mesta by 

mali byť pohnútkou pre 
tých, ktorí si divadelníkov 
z  Bagarovho divadelného 
súboru ešte pa mätajú . 
A  spoločne s  nami vzdajú 
poctu ochotníkom vytvára-
júcim v povojnovom období 
až do  osemdesiatych rokov 
veľmi dôležitú časť kultúry 

v našom meste i regiónu. Ísť 
na  divadelné predstavenie 
bolo vtedy znakom kultúrnej 
vyspelosti občana. Možno 
naša spomienka inšpiruje 
niekoho k napísaniu názoru 
na  to, ako kultúrne žijeme 
dnes. Vkus i žánre sa menia, 
a le živá kultúra ostane 
tým najviac obohacujúcim 
programom dospelých i detí. 

Alena Borszéková

Bývalý Bagarov divadelný súbor
by mal dnes sedemdesiat rokov

Fotogra� a súčasných ochotníkov z Bánovského pokútneho divadla z poslednej skúšky 
novej divadelnej inscenácie... To, že „bápoďáci chystajú opäť niečo nové, sme sa 
dozvedeli priamo od režiséra a spoluzakladateľa Silvestra Lavríka, keď predstavoval 
svoju novú knihu Posledná barónka v Ži:ve. Nič viac nechcel prezradiť, vraj je to 
prekvapenie. Tešíme sa!  Foto: z facebooku BaPoDi
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Samuel Lojška vicemajstrom Slovenska

Na turnaji dorastencov spartakovci druhí 

V sobotu 25. januára sa 
uskutočnili prvé tohtoročné 
Majstrovstvá Slovenska 
v  zápasení. Šamorínske 
žinenky postupne obsadili 
juniori z celého Slovenska, 
aby si zmerali sily v  gréc-
korímskom štýle. Medzi 
účastníkmi nechýbali ani 
členovia Mestského zápas-
níckeho k lubu Bánovce 
(na  foto) a  tí rozhodne 
neboli len do  počtu. Naj-

viac sa darilo Samuelovi 
Lojškovi (druhy zprava), 
ktorý v hmotnosti do 87 kg 
našiel premožiteľa až vo 
f inále. Vybojoval si tak 
po  niekoľkoročnej pauze 
od  súťažných bojov titul 
v icemajst ra Slovenska . 
Bodované umiestnenie ešte 
získal Michal Žitnik, ktorý 
na  republikovom šampio-
náte obsadil pekné šieste 
miesto.  (aj,mu)

V úvode a závere sme neboli horší 
Hodonín – Sokol Bánovce 38:24 (18:11)

Devätnáste stretnutie 
sezóny MOL ligy odohrali 
naše hádzanárky tento víkend 
v Hodoníne, ktorý je v aktu-
álnom ročníku najhorším 
českým tímom. Za  riekou 
Moravou utŕžili zverenkyne 
Richarda Makýša štrnásť-
gólovú prehru 38:24. Český 
celok rozhodol o  svojom 
triumfe na prelome polčasov. 
Záverečnú pätnásťminútovku 
prvého dejstva totiž vyhral 
6:1, v úvode druhého polčasu 

zaznamenal desať gólov, 
my tri... Na  úvodné dva 
góly domácich hádzanárok 
odpovedala v  2.min Hana 
Galková, ktorá z  pravého 
krídla znížila na 2:1. V 9.min 
sa Hodonín prvýkrát dostal 
do  trojgólového náskoku. 
V 12.min bolo skóre zrovnané 
po presnom zakončení Kraj-
číkovej, ktorá upravovala stav 
stretnutia na  6:6. Následne 
vša k našim d ievčatá m 
„zvlhol pušný prach“, čo 

domáce využili a do 16.min 
ušli na rozdiel piatich gólov. 
Bánovčanky nesklonili hlavu 
a  v  23.min po  zakončení 
Zuzany Galkovej z  pravého 
krídla sa dotiahli na dostrel 
dvoch gólov. Zostávajúce 
pr vop olč a s ové  m i nút y 
a le patri l i Češkám. Tie 
do  prestávky natiahli svoje 
vedenie na  18:11. Druhé 
dejstvo otvorila zásahom 
na  18:12 naša Matejíková, 
na  čo domáce odpovedali 

šnúrou štyroch gólov. V  35.
min viedol Hodonín 24:12, 
v  52.min navýšil na  35:18. 
Poslednú osemminútovku 
zápasu vyhrali naše dievčatá 
6:3 a  mierne tak skorigovali 
stav stretnutia na konečných 
38:24. Zostava Bánovce: P.Re-
hušová, P.Pokorná, A.Béžová 
– V.Matejíková 5, Z.Galková 
3,A. Ráciková, I.Michaličková 
1, H.Galková 5/3, K.Griffiths 
3/1, D.Krajčíková 3/1, I.Esche-
rová 1, H.Žitňanová 3.  (mp,aj)   

Mestská športová hala 
v Partizánskom sa v sobotu 
25. januára stala dejiskom už 
štvrtého ročníka Memoriálu 
Emila Mrázika. Na  dobre 
zorganizovanom a kvalitne 
obsadenom dorasteneckom 
futbalovom turnaji sa pred-
stavilo desať tímov z okresov 
Par t izánske, Pr iev idza, 
Topoľčany, Nové Mesto 
nad Váhom a  Bánovce. 
Na palubovke nechýbali ani 
obhajcovia minuloročného 
prvenstva, dorastenci nášho 
bánovského Spartaka. Aj 
vstup do  tohtoročného 
turnaja sa im vydaril podľa 
predstáv, keď postupne 

porazili Topoľčany, Kru-
šovce, Bošácu, a  Bojnú. 
Skupinu vyhrali bez straty 
bodu a  cez zápasy play off 
sa následne prebojovali 
až do  samotného finále. 
Zverenci trénera Kubíka 
odohrali celkovo sedem 
zápasov, v  ktorých herne 
dominovali, bohužiaľ, v tom 
� nálovom sa im v riadnom 
hracom čase nepodarilo 
streliť gól a  v  následných 
pokutových kopoch, ktoré 
sú vždy lotériou, im pani 
šťastena nepriala. Z  víťaz-
stva sa nakoniec teši l i 
dorastenci OŠK Bošáca. 
Tréner Ond rej  Kubí k : 

„Halový turnaj bol pre nás 
akýmsi spestrením už začatej 
zimnej prípravy. Aj tento rok 
sme chceli domov odchádzať 
ako víťazi, ale potvrdilo sa, 
že obhájiť titul je vždy ťažšie 
ako ho vyhrať prvýkrát. Cha-
lanom patrí poďakovanie 
za  úspešné reprezentovanie 

klubu.“ Káder MFC Spartak 
Bánovce U19: Patrik Guniš, 
Denis Tretinár, Filip Gális, 
Ľubomír Baško, Dárius 
Súkeník, Viktor Brida, Patrik 
Sluka, Dávid Matejček, Erik 
Divéky, Andreas Fraňo, 
Daniel Gábriš, tréner Ondrej 
Kubík.  (ok,aj)

Dve výhry a prehra
basketbalistov
Muži - II. liga - západ

Memoriál Petra Mojta
pre žiakov U11

Dôstojným vyvrcho-
lením halovej futbalovej 
sezóny bude Memoriál 
Petra Mojta, dlhoročného 
funkcionára FK Spartak, 
ktorý v nedeľu 9. februára 
2020 napíše v  mestskej 
športovej hale svoju 8. 
kapitolu. Podľa organizá-
tora turnaja Dušana Janko-
viča, všetko je pripravené 
tak, aby turnaj spĺňal punc 
medzinárodného turnaja 
žiakov U11. Medzi účast-
níkmi nebude chýbať druž-
stvo GKS Tychy z  Poľska, 

kde v  mužstve dospelých 
pôsobí náš odchovanec, 
brankár Marek Igaz, ktorý 
sa v  tomto klube venuje 
aj mládeži. Domáci celok 
U11 bude viesť tréner 
Radovan Zaťko. Tradične 
budú odmenené všetky 
zúčastnené družstvá podľa 
umiestnenia a  najlepší 
brankár, hráč a  strelec 
turnaja. Začiatok je o 9.00 
h a vyhodnotenie je naplá-
nované na  16.00 h. Všet-
kých priaznivcov futbalu 
pozývame.  (dj)

BBK – BK Klokani 
Ivanka p. D. 75:67 (34:36)

V  sobotu 1. februára 
na s t úpi l i  na š i  mu ž i 
do zápasu s cieľom odčiniť 
prehru zo vzájomného 
zápasu zo začiatku sezóny. 
Nástup do  zápasu však 
Bánovce nemali dobrý, 
keď prehrávali už 2:8 
a  neskôr aj 19:9. Tento 
rozdiel udržovali hostia 
až do konca prvej štvrtiny. 
V druhej tretine sa hra už 
vyrovnala. Avšak v ďalšom 
priebehu domácim vôbec 
nešlastreľba z trojky, tlačili 
sa preto pod kôš. Tam 

však dokázali zahodiť aj 
úplné jasne situácie 1 na 0. 
V závere tretej štvrtiny si 
vytvorili mierny náskok 
o 6 bodov, ktorý sa nako-
niec ukázal byť rozhodu-
júci. Bánovce nakoniec 
„utrpeli“ víťazstvo vďaka 
tomu, že sa nevzdávali 
a  bojovali o  každú loptu. 
Štvrt iny: 17:24, 17:12, 
22:14, 19:17. Zostava: 
Rozenberg 32, Kubala 
14, Jánošík 9, T. Predný 
7, Linder 5, A. Lagin 2, 
Hronský 2, Lacko 2, Miklo 
2, P.  Predný, Schubert, 
tréner Jakub Gajdoš.

Sústredenie mladých bánovských futbalistiek

V  rozpätí  troch janu-
árových dní absolvovali 
bánovské futbalistky pod hla-
vičkou topoľčianskeho klubu 
GFC Topoľčany športové 

sústredenie v  Látkovciach. 
Pod vedením troch trénerov 
na  čele s  Branislavom 
Gajdošom celkovo 25 futba-
listiek, z toho väčšina priamo 

z Bánoviec, po úvodnom tré-
ningu odohrali dva prípravné 
zápasy. Prvý na umelej tráve 
proti chlapcom bánovského 
Spartaka U14 a druhý popo-

ludní na  ihrisku v  Žitnej 
Radiši proti žiakom Rybian 
U15. Posledný deň zregene-
rovali telo a myseľ výstupom 
na  Jankov vŕšok. Hlavnou 
ideou bolo okrem samotnej 
športovej stránky stmelenie 
kolektívu dievčat, v  ktorom 
pôsobia dievčatá od Radošiny 
cez Topoľčany až po Bánovce 
a  spoločne bojujú v  prvej 
slovenskej lige junioriek 
a  žiačok. Poďakovanie patrí 
tiež sponzorom, vrátane 
dopravy, ktorí sa veľkou 
mierou podieľali na realizácii 
samotného sústredenia.  (md) 

Kadeti U17 – 1. liga - západ
B. S.C . Bratislava 

– BBK Bánovce 59:98 
(40:49). Zápas 1. februára: 
Štvrtiny: 24:19, 16:30, 
8:29, 11:20. Zostava: 
Jancusko 34, Špánik 16, 
M. Lagin 15, P. Gajdoš 11, 
Kielar 10, Miklo 8, Urban 
4, Belák, Crha, tréner 
Jakub Gajdoš, asistent Ján 
Urba.n

BBK Bánovce – BK 
Inter Bratislava 58:84 
(30:42). Zápas 2. februára:
Štvrtiny: 13:21, 17:21, 
16:20, 12:22. S  favorizo-
vaným súperom, ktorý je 
aktuálnym majstrom SR 
v  tejto vekovej kategórii 
odohrali kadeti BBK veľmi 
v yrovnané stretnutie. 
Úvod vyšiel lepšie hosťom, 
ktorý si dokázali vytvoriť 
10-bodový náskok a tento 
sa im darilo udržiavať 
až do  polčasu. V  tretej 
časti hry sa našim cha-
lanom podarilo skresať 
n á s k o k  s ú p e r a  i b a 
na rozdiel 3 bodov, avšak 
po  následnom timeoute 
ich trénera a  po  zmene 
o br a n n é h o  s y s t é mu 

Bratislavčania premenili 
niekoľko striel za 3 body 
a opäť domácim odskočili 
na  rozdiel 15 bodov. 
V  záverečnej 4. štvrtine 
sa ešte snažili hráči BBK 
zvrátiť vývoj stretnutia, 
no skúsení a  v  súťaži 
d o p o s i a ľ  n e z d o l a n í 
hostia, si už svoj náskok 
v  nervóznej koncovke 
postrážili. Diváci, ktorí sa 
prišli pozrieť do športovej 
haly v Bánovciach, mohli 
sledovať naozaj veľmi 
kva l itný mládežnícky 
basketbal so všetkým, čo 
k  zápasu medzi dvomi 
d lhodobo špičkov ými 
d r u ž st va m i v   da nej 
vekovej kategórii patrí. 
Už pred týmto stretnutím 
bolo jasné, že Bánov-
čania majú istý postup 
medzi top 8 družstiev 
v  SR, z  ktorých vzíde 
tohtoročný slovenský 
šampión. Zostava: Urban 
13, Špánik 12, Lagin 11, 
Gajdoš P. 11, Jancusko 9, 
Kielar 2, Miklo 0, tréner 
Jakub Gajdoš, asistent Ján 
Urban.  (bbk)
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Rozhovor s Ľuborom Paulom, zakladateľom a expredsedom BBK

IX. ročník Bánovskej bežeckej ligy odštartovaný v centre mesta

Šport sa nesie v mojom 
živote ako červená niť 
n e u s t á l e . . .  t a k ý m t o 
m o t t o m  s m e  z a č a l i 
rozhovor so športovým 
lekárom MUDr. Ľuborom 
Paulom, ktorý celý život 
športoval a  posledných 
dvadsať rokov obetoval 
bánovskému basketbalu. 
Zakladateľ a  dlhoročný 
predseda Bánovského bas-
ketbalového klubu odišiel 
z funkcie a svoje žezlo pre-
nechal mladším, ktorých si 
„vyučil“. Ďakujeme – bol 
zas nápis vygravírovaný 
na   pl a k e te ,  k tor ú s i 
v januári tohto roku spolu 
s fotoalbumom z 20-ročnej 
h istór ie  BBK prev z a l 
od  nových funkcionárov 
ako pamiatku za jeho nad-
šenie a obetavosť pre tento 
šport. Dve desiatky rokov 
je patričný dôvod zaspo-
mínať si, za� lozofovať...
 Ako sa  dnes pozeráte 
na  svoje osobné športové 
začiatky?

Intenzívne som špor-
toval ako stredoškolák aj 
ako vysokoškolák. Či to bol 
volejbal, basketbal, futbal 
a  stolný tenis. Dokonca 
aj na  vojenskej základnej 
službe. Po návrate zo štúdií 
som športoval v  Bánov-
ciach. Hral som basketbal, 
keď trénoval Štefan Kobza, 
vtedy sa klub nazýval Bas-
ketbalový klub Bánovce... 
Robil som športového lekára 
športovým klubom v meste, 
dokonca aj reprezentácii 
bánovských hádzanárok 
HK Gabor, ktoré boli na Slo-
vensku tretie najlepšie. Teší 
ma aj primár, ktorý mám, že 
som bol ako športový lekár 
súčasťou bánovského druž-
stva hádzanej žien, ktoré 
reprezentovalo Bánovce 
a  Slovenskú republ iku 
v  slovenských a  medziná-
rodných súťažiach. 
 B a s k e t b a l o v ý  k l u b 
Bánovce... To boli osem-

desiate roky a  začiatok 
deväťdesiatych. Prišiel však 
rok 1999...

V t e d y  s m e  s a 
s  Antonom Kolačanom 
a  Vladimírom Raučinom 
rozhod l i  za ložiť  nov ý 
klub s  novým vedením vo 
výbore s názvom Bánovský 
basketbalový klub. A  ten 
si v  minulom roku pri-
pomenul dvadsať rokov 
naozaj úspešnej existencie... 
Keď chcete byť úspešný, 
musíte mať v  prvom rade 
koncepciu. Tak po stránke 
legislatívnej, materiálnej aj 
personálnej. Naším cieľom 
bola kontinuita a  úroveň. 
Som nesmierne hrdý na to, 
čo sme dosiahli.
 O  úspechoch bánovských 
basketbali stoch píšeme 
v našich novinách pribežne 
zakaždým, preto by sme 
skôr mohli spomenúť ľudí, 
ktorí dlhé roky pracovali vo 
výbore alebo ako tréneri...

Ako som už spomínal 
bol i  to predovšet k ý m 
Anton Kolačan a Vladimír 
Raučina. Keď Kolačan 
skončil s tréningom, istý čas 
som trénoval aj ja. Samo-
zrejme, bolo obdobie, keď 
sme mali aj krízu, mysleli 
sme, že to už rozpustíme, 
ale nevzdali sme to. Z tých 
trénerov až po súčasnosť by 
som spomenul Jakuba Gaj-
doša, Vladimíra Jánošíka, 
Tomáša Predného, Jána 
Urbana, Tomáša Paška, 
ktorý prevza l po  mne 
predsednícku funkciu, a ich 
asistentov Miroslava Lauša 
ml. a  Petra Minaroviča. 
Z tých, čo najdlhšie praco-
vali vo výbore, spomenieme 
Vojtecha Igaza ,  k tor ý 
spolu so mnou minulý rok 
odišiel z výboru, Vladimíra 
Matúša, Petra Kmeťa, 
Mariána Burzu, a  súčas-
ných ešte Jána Urbana 
a  Ľubomíra Bučka. Veľmi 
by ma trápilo, ak by som 
na niekoho zabudol...

 Kde ste trénovali a hrávali 
zápasy vtedy a dnes?

Začínali sme trénovať 
v  telocvičniach rôznych 
bánovských škôl, kde sa 
nám podarilo dohovoriť sa 
s  riaditeľom. Asi pätnásť 
rokov sa našou partnerskou 
školou sta la Zá k ladná 
škola Gorazdova, ktorej 
telocvičňa vyhovuje ako 
jediná v  našom meste pre 
basketbal. Tu hrávame aj 
zápasy tých najmenších 
basketbalistov, zápasy star-
ších a  dospelých musíme 
hrať v  mestskej športovej 

hale. Tu máme pocit, že my, 
basketbalisti, sme akoby 
„persona non grata“, pre 
tréningy basketbalistov tu 
už neostali voľné termíny. 
Preto som mal takú víziu, 
keby sa na  sídlisku Dub-
nička v ybudovala nová 
multifunkčná hala, kde 
môže mládež športovať 
všetky športy a nie len tak sa 
f lákať po uliciach sídliska. 
Navyše sa ani nemajú kde 
hrať, ako my, keď sme boli 
malí. Všetko je obsadené 
parkov iska mi,  auta mi, 
supermarketmi...

 Koľko družstiev má BBK 
dnes?

Máme prípravku, ktorá 
ešte nie je v  súťaži. Máme 
v najvyšších ligách družstvá 
starších minibasketbalistov 
U12, žiakov U14, kadetov 
U17 a  mužov v  druhej lige, 
kde sme momentálne na čele 
tabuľky. Som hrdý, že muži 
BBK za  ten čas dvakrát 
postúpili do prvej slovenskej 
národnej basketbalovej ligy. 
Veľa kvalitných jednotlivcov 
odišlo hrať do  zahraničia. 
Naša mládež bola úspešná 
na  veľ kých medzinárod-
ných turnajoch, napríklad 
v Prahe... Veľa našich odcho-
vancov sa uplatňuje na dôleži-
tých postoch či v zamestnaní, 
alebo vo verejnej správe. Je to 
radosť, keď vychováme veľa 
hodnotných ľudí tak pre šport 
ako aj pre celú spoločnosť. 
 Fu n k c i on a rč e n i e  s t e 
po dvadsiatich rokoch zavesili 
na klinec úplne, už nie ste ani 
vo výbore BBK. Nebude vám to 
chýbať? 

Šport, či už ten indi-
viduálny, alebo kolektívny, 
mládež formuje. Spája ich 
a  vytvára priateľstvá, lebo 
žijú v  kolektívnom duchu 
pre spoločný cieľ, majú 
spoločného koníčka. Za  tie 
roky som spoznal nespo-
četne veľa charakterov, tak 
viem o čom hovorím. Ja sám 
som dlho aktívne športoval, 
ešte do minulého roku som 
hra l bánovskú tenisovú 
ligu. Ľúto mi je, že nemáme 
v meste volejbal alebo stolný 
tenis. Stále si rád zajazdím 
n a   b ic y k l i ,  z a p l áv a m 
na priehrade. Teraz sa chcem 
viac venovať rodine, najmä 
vnúčatám. Uvažujem aj 
o odchode do dôchodku ako 
lekár o dva - tri roky. A či mi 
bude basketbal a  všetko to 
okolo chýbať? Funkcie pre-
vzali mladší, majú moju plnú 
dôveru. Keď ma budú potre-
bovať, veľmi rád pomôžem. 
Aj na  zápasy sa veľmi rád 
prídem pozrieť...

 Alena Borszéková

Bánovská bežecká liga 
pokračuje aj v roku 2020, čo 
poslednú januárovú nedeľu 
svojou účasťou potvrdilo 
až 89 bežcov, štartujúcich 
na jej úvodnom kole v centre 
nášho mesta. Bánovskej 
bežeckej lige sa patrí začínať 
v  Bánovciach, preto sme 
na  úvod zvolili už tradičné 
krúženie centrom mesta. Až 
63 bežcov hlavnej kategórie 
točilo 4  x 2,2 kilometrový 
okruh s pomerne náročným 
stúpaním a  klesaním, 17 
bežcov hobby kategórie išlo 
polovičnú záťaž o  celkovej 
dĺžke 4,4 km. Potešila aj účasť 

detí, deväť z nich si zabehlo 
krátke kolo po námestí. Hneď 
prvé preteky svojou nároč-
nosťou preverili zimnú prí-
pravu bežcov, k čomu prispela 
aj pomerne silná konkurencia 
medzi najrýchlejšími bež-
cami. V hlavnej kategórii opäť 
zviedol súboj Tomáš Podpera 
a  Vlado Kováč, pričom ako 
víťaz odchádzal Tomáš. Tretí 
dobehol mladý bežec Dalibor 
Jakal zo Svinnej. V  ženskej 
kategórii dominovala Soňa 
Šišmišová z Banskej Bystrice, 
ktorá v BBLke premiérovala. 
Druhá skončila s  odstupom 
len 15 sekúnd Blažka Bežová 

a tretia Naďa Kyselicová, obe 
pravidelné účastníčky našej 
ligy. Úprimne nás potešila 
silná účasť bežcov, ktorých 
neodradilo ani chladnejšie 
počasie a  pomerne náročná 
trať. Ďakujeme nielen našim 
verným behačom, ktorí 
vytvárajú priateľskú atmo-
sféru našich akcií, ale tiež 
početnej skupine nováčikov 
a ochotným dobrovoľníkom. 
Veríme, že sa uvidíme aj 
budúci mesiac v Ostraticiach, 
kde 23. februára o  10.00 h 
z miestneho parku štartujeme 
druhé kolo ligy.

  Pavol Struhár

Je to radosť, 
keď vychováme 
veľa hodnotných 
ľudí tak pre šport 
ako aj pre celú 
spoločnosť 

Ľubor Paul si z rúk nových mladých členov výboru BBK 
preberá ďakovnú plaketu a originálny darček – fotoalbum 
z dvadsaťročnej histórie BBK

Úspechy BBK za posledných päť rokov
2019 - ligové súťaže: U17 – 6. miesto v SR v 1. lige 

kadetov, turnaj: U17 – 2. miesto Medzinárodný turnaj 
Ostrava, U14 – 6. miesto Medzinárodný turnaj Ostrava, 
U12 – 3. miesto Turnaj Bánovce, 2018 - ligové súťaže: U15 
– 2. miesto na Majstrovstvách SR, turnaj: U15 – 2. miesto 
Medzinárodný turnaj Klatovy, U13 – 3. miesto Medzi-
národný turnaj Bánovce, U11 – 4. miesto Medzinárodný 
turnaj Klatovy (ČR), 2017- ligové súťaže: U14 – 2. miesto 
na Majstrovstvách SR, turnaje: U14 – 3. miesto Medzi-
národný turnaj Ostrava, U15 – 3. miesto Medzinárodný 
turnaj Ostrava, U11 – 3. miesto Medzinárodný turnaj 
Ostrava, 2016 – turnaje: U13 – 2. miesto Medzinárodný 
turnaj Ostrava, U10 – 7. miesto Medzinárodný turnaj 
Ostrava, 2015 – turnaje: minibasketbalisti – 1. miesto 
Trenčín, 1. miesto Praha – Easter Eurobasket turnaj, 1. 
miesto Uherský Brod – Adria gold...

Reprezentanti SR a  odchovanci BBK: Tomáš 
Jarolín – 24 r., člen reprezentácie SR do 18 rokov, Tomáš 
Predný – 25 r., reprezentant SR do 20 rokov, účastník ME 
v basketbale 2012, Juraj Jánošík – 24 r., reprezentant SR 
do 18 rokov, účastník ME v basketbale 2011, extraligový 
hráč SPU Nitra v sezóne 2014/2015, Dominik Kubala – 20 
r., reprezentant SR do 19 rokov, viacnásobný účastník ME 
vovšetkých mládežníckych kategóriách, dnes hráč BK 
Považská Bystrica.  (bbk)
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 Dám do prenájmu garáž 
v  BN na  Severe. Cena 
60 eur za  mesiac. Tel. 
0915 768 510. 

 Predám hrobové miesto 
(dvojhrob) na  cintoríne 
v Bánovciach nad Bebravou. 
Miesto sa nachádza v novšej 
časti na východnom mieste 
s dobrým prístupom. Cena 
dohodou. Tel. 0944 451 668.

 Predám pascu na  líšky. 
Tel. 0949 282 41.

 Vy r u b  r i z i k ov ýc h 
stromov, štiepkovanie. Tel. 
0908 151 235

INZERCIA

Hlasujte za ďalšie nové ihrisko Žihadielko denne do 29. februára 2020
Na  to, aby ste mohli 

DENNE hlasovať, budete 
potrebovať telofónne číslo 
a mailovú adresu. Ak nemáte 
založený mail, pracovníci 
MsÚ v  sekcii informačno 
- komunikačných techno-
lógiíVám radi a  ochotne 
pomôžu. Registrácia zaberie 
naozaj len pár sekúnd. 
Potom môžete denne poslať 
až dva hlasy. Jeden tak, že 
si z ponuky 93 prihlásených 
miest nájdete naše mesto. 
Svoj druhý hlas môžete 
odovzdať tak, že si zahráte 
jednoduchú hru - triafať 
guličku. V hre treba nahrať 
aspoň 200 bodov a treba ju 
hrať tri minúty. 

Postup hlasovania je 
nasledovný: 1. Do vyhľadá-
vača na Vašom mobile, alebo 
počítači zadajte https://ziha-
dielko.lidl.sk/. 2. Z ponuky 
vyberte možnosť - regis-
trácia a  postupujte podľa 
pokynov. 3. Zadajte svoje 
telefónne číslo a  mailovú 
adresu a  čakajte overovací 
kód. 4. Otvorte si mailovú 
schránku a kliknite na link, 
ktorý Vám prišiel od spoloč-
nosti Lidl. 5. Spomedzi miest 
z  ponuky vyberte Bánovce 
nad Bebravou a  odošlite 
svoj hlas. 6. Zahrajte si 
hru s  Včielkou Majou. 7. 
Opakujte každý deň až 
do 29.2.2020  (as)

Prenájom skladových a kancelárskych 
priestorov na Trenčianskej ceste v BN. 

Sklad už od 2,50 €/m2. 
Kancelárie už od 5,80 €/m2. 

Tel. +421 915 570 343


